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SUMMARY

The global problems can only be resolved globally and a common way can only be pathed together. One of the most important tasks will be to form a positive and relatively stabile and effective political world order. It is as necessary as ever to develop discussion on the ways and means of creating such a world order, which would be an effective tool for resolving the global problems. Such discussion calls for its philosophical foundation. Its creation is the task for political philosophy. International level of politics was for centuries «the stepson of political philosophy». The attention of philosophers was concentrated on the social phenomena inside one nation-state, which possessed an absolute sovereignty. At the present time, political philosophy undertakes intensive steps in order to explore the subject of international politics. The philosophy of international relations is being rapidly developed. On this path the philosophers have at least two bright lighthouses from the past – Thomas Hobbes and Immanuel Kant – to guide them in its development.

Kant on the basis of the inner logic of reason builds the theory which proposes a certain form of an interstate union. His philosophy in general and the theory of perennial peace in particular has influenced the modern political philosophy exceptionally strongly. Especially profound impact it had on the philosophy of international relations and the discussion on the philosophical foundation of a global political order. An understanding of this discussion presupposes the exploration of the impact which was made and is being made on it by Kant.

In the first part of the monograph – «Political philosophy of Immanuel Kant in modern philosophical discussions on the world political order» – the author concentrates on discovering paths and strength of this influence. He comes to the conclusion that Kant’s political philosophy takes a central place in the present philo​sop​hical discussion.

In the second part of the book, «Dialogs on the global political order», the author represents his own views on the problem of a global political order.
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ANNOTATION

Die globalen Probleme können nur gemeinsam gelöst werden, und einen gemeinsamen Weg können wir nur zusammen gehen. Ei​ne der wichtigsten Aufgaben ist es, eine positive politische Wel​tordnung zu formieren, die zugleich relativ stabil und effektiv ist. Eine Diskussion über die Entwicklung einer solchen Wel​tor​dung ist nötig. Diese verlangt jedoch nach ihrer philosophischen Basis, deren Erarbeitung die Aufgabe der politischen Philosophie ist. Die internationale Ebene der Politik war Jahrhunderte lang «der Stief​sohn der politischen Philosophie». Die Aufmerksamkeit war vor allem auf den sozialen Phenomena innerhalb eines Staates kon​zentriert – als ob es keine anderen Staaten gäbe. Heutzutage hat sich die politische Philosophie der Aufgabe gewidmet, das Subjekt der internationalen Politik philosophisch zu erörtern. Die Philosophie der internationalen Beziehungen wurde rasch entwickelt. Auf die​sem Weg haben die Philosophen mindestens zwei glühende Licht​häuser – eines von Thomas Hobbes und eines von Immanuel Kant.

Auf der Basis der inneren Vernunftlogik baut Kant eine Theo​rie auf, die eine gewisse Form des internationalen «Völker​bundes» als nötig betrachtet. Seine Philosophie im Allgemeinen und seine Theorie des ewigen Friedens haben die moderne politische Philosophie außerordentlich stark beeinflußt. Besonders mächtigen Einfluß hat sie auf die Philosophie der internationalen Beziehungen und auf ihren essentiellen Teil, die Diskussion über die philosophische Basis einer globalen politischen Ordnung, ausgeübt. Das Verständnis des gegen​wärtigen politisch-philosophischen Diskurses setzt eine Berücksichti​gung der Reichweite und Stärke des Kantschen Einflusses voraus.

Im ersten Teil der Monographie – «Politische Philosophie Imma​nuel Kants in modernen philosophischen Diskussionen über eine poli​ti​sche Weltordnung» – konzentriert sich der Autor genau auf diese Aufgabe. Er kommt zu der Schlußfolgerung, daß die Kantsche politis​che Philosophie eine zentrale Rolle in der gegenwärtigen philosophischen Diskussion einnimmt.

Im zweiten Teil des Buches – «Dialoge über die politische Weltordnung» – erörtert der Autor seine eigenen Ansichten zu dem philosophischen Problem der globalen politischen Ordnung.
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